



**Referat for
RSK-møde den 17.-19. november 2023**

Budgetmøde

Sted: Slotsgården 5, 8900 Randers

Fredag d. 17. november kl. 19:00

Adm. møde + OSR-forum ✓

Lørdag d. 18. november kl. 9.00 – 17.00

1. *Sindsrobøn* ✓
2. *Præsentationsrunde og afbud*
OSR/OSS: Morten, OSR Midtjylland – Carsten, OSS Nordjylland – Annette, OSR Syddanmark – Jesper, OSS SoV – Jane, OSR SoV
Underudvalg: Madalin, næstformand IU – Jesper, formand IU – Berit, RD
Admin: Ronni, næstformand – Andy, kasserer – Mia, sekretær – Mogens, formand
Andre: Simon, observatør – Thomas, observatør
Afbud: Frederik, OSR Nordjylland – Thomas, formand OI – Kirsten, formand OU
3. *Oplæsning af koncepter og visioner for service* ✓
4. *Oplæsning af SPAD og et medlem deler om den* ✓
5. *Godkendelse af referat og beslutningslog* ✓
6. *Godkendelse af dagsordenen* ✓
7. **Kl. 9.30 Workshop (afholdes af området)**
Workshop om 4. Tradition (SPAD 27. august)
A. *Hvem står for workshop til næste møde?*
Mia står for workshop næste gang



8. Kl. 11.00 NA-møde

9. Tilbagemeldinger fra OSR-forum ud fra punkterne

A. Økonomi/donationer, hvordan går det i OSK og ønsker til RSK

Se OSR-rapporter her:

[!\[\]\(de95854c7ee024cfadc48187bbb781b2_img.jpg\) Nordjylland](#)

[!\[\]\(3211b5d1d968fc1665909b34f9f16010_img.jpg\) Midtjylland](#)

[!\[\]\(6059a5aa8b4ca7bb793408023d6c6e42_img.jpg\) Syddanmark](#)

[!\[\]\(c50c8b7b2cc2cf9ff925edec0ee94c0d_img.jpg\) SoV](#)

B. Tilbagemelding fra områderne

I. Facebookside – SoMe ad-hoc udvalg

Ønsket om dette er kommet fra en gruppe i Syddanmark, ikke fra IU, selvom det stod under det punkt i referatet. Alle områder positive overfor at oprette et udvalg og udarbejde nogle retningslinjer især mhp. at vi ikke kommer i konflikt med Traditioner og Koncepter. Det skal *ikke* være et debatforum. Det understreges, at der er tale om en side (en verificeret NA-Danmark side), ikke en gruppe, dvs. kun administratorerne kan lave opslag og afgør, hvorvidt der skal kunne kommenteres på opslag. Ad-hoc udvalgets arbejde skal være at udarbejde retningslinjer m.m. – et 'forberedelsesudvalg'. Med ud i områderne om nogen er interesserede i at deltage i dette udvalg.

II. Ændring af valgcyklus for RD/RDS

Dette er vedtaget

III. Donation til kasser til opbevaring af NA-ting

Dette er vedtaget

IV. Startpakker til grupper

Erfaringer og inspiration udvekslet mellem områderne

V. Forsikring af litteratur o.a. NA-ejendom

Erfaringer og inspiration udvekslet mellem områderne

VI. Pris på download af lydbøger

Ronni har rakt ud til FIPT*, og vi må gerne lægge lydbøger ud, så de kan streames på vores hjemmeside. Der skal laves en kontrakt pr. lydbog, og dette indebærer, at de også kan komme til at ligge på na.org

Der skal følges op på, om vi også må tage betaling for lydbøgerne (download), ikke kun til gratis streaming, før vi kan tage stilling til en pris. Det drejer sig om 'Vejledninger i Trinarbejde' og 'Det



Virker, Hvordan og Hvorfor' – 'Basis Tekst' er allerede til gratis streaming på nadanmark.dk

*Fellowship Intellectual Property Trust. Information på engelsk kan findes her: [FIPT](#)

VII. *Helpline-bolsjer*

Syddanmark, Midtjylland og Nordjylland siger ja. Der er ikke opbakning fra SoV. Forslaget falder derfor, da der skal være 100% konsensus. Men ifølge vores [retningslinjer](#) kan det udsættes til næste gang, hvis to eller flere områder ønsker det. Tre områder ønsker dette, og det skal derfor ud i område SoV igen.

10. *Administrationskomitéen orienterer + post*

Det skal overvejes, hvor vores fysiske adresse skal flyttes hen til april, da den nu er hos vores nuværende formand, som går af til april. Det skal være en privatadresse.

Der er ingen post.

11. *RD/RDS*

A. *Rapport og budget*

[Se RD-rapport her](#)

Budget for RD er lavet ud fra, at der er to afsted, en RD og en RDS.

Budget godkendt.

B. *Tilbage melding vedr. tryk af litteratur lokalt*

RD følger op på dette, der kommer mere info.

12. *Underudvalg*

Budgetter for underudvalgene kan ses under punkt 13. Kasserer

A. *OI*

I. *Rapport og budget*

[Se OI-rapport her](#)

Fra næste år (RSK april 2024) hedder udvalget OR og kommer til at fungere som paraply for OI, H&I og Helpline i områderne.

Områdernes underudvalg opfordres til at deltage i OR's regionsmøder.

Regional OI og H&I nedlægges hermed. RSK's retningslinjer tilpasses hertil.



Budget godkendt med flg. rettelse: Bolsjerne udgår (4.300 kr) og der budgetteres i stedet med startpakker (plakater, visitkort m.m.) for 4.500 kr som var blevet glemt i budgettet.

B. OU

I. Rapport og budget

[🔗 Se OU-rapport her](#)

Budget godkendt

C. IU

I. Rapport og budget

[🔗 Se IU-rapport her](#)

Endnu engang opfordres til at skrive til de rigtige mailadresser og skriv **ikke** til IU-formanden personligt om IU-relaterede ting.

Nye [🔗 retningslinjer for IU](#) godkendt

Til info: Der er en masse [🔗 surveys på na.org](#) som man opfordres til at tage

Budget godkendt med det tillæg, at der ikke er budgetteret med appen.

II. App til mobil

Appen er under udvikling.

Koster 99 \$ pr. år for Apple app og 25 \$ som engangsbeløb for Android app.

Skriv gerne til IU med ønsker til app.

III. Dokument ifm. økonomi, retningslinjer og opbevaring

IU-formand og OSR Nordjylland sender mere info om dette ud

IV. NAWS meeting finder

Fremover bliver meeting finder på na.org linket til regioners/områders hjemmeside og helpline-nummer, da det er der, møderne er bedst opdateret. Dette er under opbygning.

V. OSR/GSR rapport online

Det kan godt lade sig gøre at lave mulighed for at udfylde OSR/GSR-rapporter online, som kan sendes direkte til fx sekretæren i OSK eller RSK. Tages med ud i områderne.

D. Helpline

I. Fremtidig struktur

Tovholderne i områderne støtter op om at Helpline kommer ind under OR-paraplyen. Spørgsmål, om der så skal laves nye fælles regionale retningslinjer for Helpline. Tovholderne mødes med OR-formanden og taler om dette.



- II. *Hvor går opkaldet hen ved optaget (SoV)*
Hvis helpline-telefonen er optaget, så går den på den private telefonsvarer hos den person, der har vagten.
- III. *Opfølgning ift. hvis telefonen ikke bliver omstillet*
Diskussion om hvordan vi kan blive bedre til at undgå at det sker.
Det er meget vigtigt, at den telefon bliver omstillet *hver* dag.

Søndag d. 19. november kl. 9.00

13. *Kasserer*

A. *Aktuelt regnskab*

[!\[\]\(830769b31eeeaca920791081939ff8ba_img.jpg\) Se kontobevægelser her](#)

[!\[\]\(0b5e7e25e8775f7e7e80906ada4f0021_img.jpg\) Se kasseoverblik her](#)

B. *Samlet budget*

[!\[\]\(6bb0e4f14c4133b37d2887cb37e67ddd_img.jpg\) Se det samlede budget her](#)

Det samlede budget godkendt med de ændringer nævnt i punkt 12.A.I og 12.C.I

I. *Godkendelsesproces – godkende dele af budgettet (SoV)*

Principiel diskussion om, hvorvidt man kun kan godkende det samlede budget, eller om man godt kan godkende dele af budgettet. Der er ingen vejledning om dette i vores retningslinjer. Et andet spørgsmål er, om budgetterne kan være lidt mere 'åbne' og knap så specificerede.

Forslag om at hvert underudvalgs budget godkendes separat, og derefter det samlede budget. Budget for underudvalgene kan godkendes med forbehold, så dele af budgettet kan blive udbetalt og udvalget kan fortsætte arbejdet. Dette er vedtaget og skrives ind i vores retningslinjer. (Dette punkt vedtaget lørdag før punkt 12, så vi kunne tage underudvalgenes budgetter et ad gangen).

14. *Service Konference 6.-8. september 2024*

A. *Ad-hoc udvalgets arbejde hidtil*

Der er lavet en [!\[\]\(e50091943b385fe16d3277389202856f_img.jpg\) flyer](#) og et udkast til et program

15. *RSK-møder 2024*

A. *19.-21. april*



I. Bud?

Syddanmark arbejder på et bud, sender en mail ud hurtigst muligt.

- B. 16.-18. august – Nordjylland
- C. 15.-17. november – Midtjylland

16. Eventuelt

A. Debat om litteratur, skal alt litteratur være gratis (Midtjylland)

Midtjylland ønsker, at alt litteratur skal ligge gratis til download.

Nordjylland, Syddanmark og SoV støtter ikke dette.

Det kan ikke lade sig gøre pt, da det vil konflikte med ophavsret.

NA Danmark tjener stort set ikke på litteratur, men hvis vi forærede alt litteratur væk, ville der ikke være meget at donere videre. NA som helhed har en stor del af indtjeningen fra litteratur, og der bliver doneret meget gratis litteratur til lande, der ikke har råd.

I den perfekte verden ville det være muligt at give alt litteratur væk, men det ville kræve langt større bidrag til 7. Tradition.

17. Med ud til områderne

A. På valg april 2024

- I. Formand
- II. Næstformand
- III. Kasserer
- IV. Vicekasserer
- V. RD
- VI. RDS

Læs om de forskellige poster og processen for opstilling i [RSK's retningslinjer her](#)

- B. Servicekræfter søges til SoMe ad-hoc udvalg (Se punkt 9.B.I)
- C. Områdernes underudvalg (OI, H&I og Helpline) opfordres til at deltage i OR's regionsmøder (Se punkt 12.A.I)
- D. Endnu engang opfordres til at skrive til de rigtige mailadresser og skriv **ikke** til IU-formanden personligt om IU-relaterede ting (Se punkt 12.C.I)
- E. Skriv gerne til IU med ønsker til mobil app. (Se punkt 12.C.II)
- F. Det kan godt lade sig gøre at lave mulighed for at udfylde OSR/GSR-rapporter online, som kan sendes direkte til fx sekretæren i OSK eller RSK. Er dette noget, der ønskes? (Se punkt 12.C.V)
- G. Til info: Helpline opkald går på den private telefonsvarer hos den, der har vagten, hvis der er optaget. (Se punkt 12.D.II)



H. Desuden KUN gældende for SoV: Tre områder bakker op om bolsjer med Helpline nummer, og ønsker, at dette skal tages op igen (Se punkt 9.B.VII)

18. *Næste møde – Tid og Sted*

19.-21. april 2024

Sted følger på mail senere

19. *Runde om mødet* ✓

20. *Sindsrobøn* ✓

  **SERVICE VIRKER**  